
Zápis z 205. zasedáńı AS MFF UK dne 3. prosince 2014

Př́ıtomni: L. Adam, C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, J. Hric, K. Kampf (↑ 18:23),
A. Komárek, M. Krtička, P. Krtouš, V. Kuboň, P. Kučera, M. Omelka, O. Pangrác, J. Pešička,
M. Pšenička, J. Svoboda, D. Šmı́d, Z. Vytisková, V. Witzany.

Hosté: F. Chmeĺık, P. Korcsok, J. Kratochv́ıl (↑ 18:26), D. Lanková, A. Ĺıska, J. Šejnoha (↑ 18:35),
J. Trlifaj, M. Vlach, M. Vyšinka.

Omluveni: T. Masař́ık, V. Musil, P. Vágner.

Program zasedáńı:

1. Schváleńı programu

2. Schváleńı zápisu z 204. zasedáńı

3. Informace vedeńı fakulty

4. Rozděleńı výsledku hospodařeńı za rok 2013

5. Delegát MFF UK do RVŠ

6. Návrh d́ılč́ı změny Pravidel podpory zájmové činnosti student̊u UK

7. Termı́ny př́ı̌st́ıch zasedáńı AS MFF UK

8. Doplněńı studijńı komise

9. Události 17. listopadu

10. Různé

Zasedáńı bylo zahájeno 18:12. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

1. Schváleńı programu

V programu 205. zasedáńı AS MFF UK navrhuje Z. Drozd přidáńı bodu Termı́n př́ı̌st́ıch zasedáńı
AS MFF UK, M. Pšenička bodu Doplněńı studijńı komise. Dále ze SKASu MFF UK vyšel podnět
pro doplněńı jednáńı o bod týkaj́ıćı se nedávných oslav výroč́ı 17. listopadu. Dále bylo navrženo
posunut́ı bodu 3 z d̊uvodu nepř́ıtomnosti děkana d́ıky jinému jednáńı. S těmito změnami byl
program schválen tichým souhlasem.

2. Schváleńı zápisu z 204. zasedáńı

Zápis z 204. zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Děkan se omlouvá za zpožděńı, které bylo zp̊usobeno diskuźı s J. Flusserem a oznamuje, že
připomı́nky z rektorátu ke směrnici o doktorském studiu přǐsly bohužel až po jej́ım schváleńı
a vystaveńı. Transformace oborových rad narazila na problém se smlouvou s jedńım ústavem AV
ČR, podle které neńı možné tuto transformaci provést. O nové smlouvě se v současnosti jedná.
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Děkan dále oznamuje o nově vypsaných nebo proběhlých konkurzech. Konkrétně se jedná o mı́sto
vedoućıho fakultńıho reprostřediska a MatfyzPressu a dále pak mı́sta docent̊u a odborných asi-
stent̊u. U akademických pracovńık̊u v některých př́ıpadech neodpov́ıdá doporučená doba trváńı
zahraničńı stáže. V takovýchto př́ıpadech se často provede dohoda s pracovǐstěm, že se stáž doplńı
během prvńıch třech let. Všechna mı́sta kromě jednoho byla podepsána dle doporučeńı komise, u
jednoho pracovńıka se váhá, nebot’ neńı zkušenost s jeho pedagogickou prax́ı. M. Vyšinka se ptá,
proč neexistuje podmı́nka typu 2 roky postdoc stáže. Děkan odpov́ıdá, že dle jeho názoru stač́ı 1-2
roky, a že vedeńı nevidělo d̊uvod tuto podmı́nku dávat do požadavk̊u natvrdo.

Děkan uvád́ı, že pro Fulbright Distinguished Chair přǐsly tři přihlášky, přičemž všechny byly velmi
kvalitńı. Nakonec se rozhodlo o uděleńı programu dvěma zajemc̊um na dobu jednoho semestru. U
jednoho se uvažuje o možnosti prodloužeńı délky pobytu na jeden rok z prostředk̊u I sekce.

F. Chmeĺık oznamuje, že žádosti navýšeńı doktorandských stipendíı za oborově významnou pub-
likaci se shromažd’uj́ı na studijńım odděleńı. Předpokládá se okolo 50 žádost́ı. Stipendium bude
vypláceno od 1. 1. 2015 s t́ım, že po tomto datu je možné přij́ımat daľśı návrhy, které se budou
pr̊uběžně vyhodnocovat.

F. Chmeĺık dále dává na vědomı́, že bylo podáno 54 žádost́ı o Studentské fakultńı granty, které
byly rozděleny do 4 kategoríı a každé kategorii byli přǐrazeni 1-2 zpravodajové. Po sch̊uzi komise,
která proběhne v prvńı polovině prosince, dostane děkan návrh grant̊u k financováńı.

J. Trlifaj informuje o stipendiu Václava Havla. Bylo přijato zhruba 200 žádost́ı z Ukrajiny a 15
žadatel̊u nastouṕı na univerzitu.

Děkan podává zprávu o projektech VaVpI. Na Malé Straně byl vybrán investor, připravuj́ı se sta-
vebńı harmonogramy. Děkan dále informuje o nových nab́ıdkách, o podepsáńı dvou smluv a upo-
zorňuje, že odvolaćı doba 15 dn̊u běž́ı od data převzet́ı rozhodnut́ı, ne od jeho vydáńı.

M. Vlach oznamuje, že na Den otevřených dveř́ı přǐslo okolo 600 student̊u, což je větš́ı zájem než
minulý rok. Dále doufá v brzké nastoupeńı vedoućıho fakultńıho reprostřediska a Matfyzpressu
a informuje, že projekt

”
Záchrana Rotundy Sv. Václava na Malostranském náměst́ı v Praze“ z

Norských fond̊u byl přijat k financováńı.

Dále informuje o výsledćıch dotazńıku pro prvńı ročńık bakalářského studia, jehož se účastnilo
přibližně 350 respondent̊u, a jehož otázky byly primárně spojeny s propagaćı MFF UK. Ukazuje
se, že nové slogany (

”
100% zaměstnanost“) jsou atraktivńı, internetové akce (Fykos a Náboj)

zač́ınaj́ı být progresivńı. Naprostá většina (98%) zájemc̊u čerpá informace z internetu. Dále se
ukazuje nezbytnost aktivńı účasti na veletrźıch.

Daľśı informace je o nové grafické podobě stránek MFF UK a jejich propojeńı s webem matfyz.cz.
V současnosti se uvažuje, jestli změny provést vlastńımi silami nebo outsourcovat. R. Grill upo-
zorňuje, že mailové schránky jsou malé a d́ıky tomu se řada jeho koleg̊u uchýlila k použ́ıváńı jiného
(nefakultńıho) mailu. Dostává se mu odpovědi, že toto je v režii jednotlivých sekćı.

Z. Vytisková se ptá, kdy je termı́n kontroly prvńıch ročńık̊u, a ř́ıká, že tento termı́n neńı uveden
v harmonogramu. Děkan odpov́ıdá, že se jedná o 31. 3. 2015, a zároveň dodává, že tento termı́n
bude do harmonogramu přidán.

4. Rozděleńı výsledku hospodařeńı za rok 2013

Tajemńık informuje, že v souladu s novelou Opatřeńı rektora 7/2011 může fakulta převést do
fond̊u částku nerozděleného zisku nejvýše v úhrnu 8 765 498 Kč. Kolegium děkana projednalo
převod nerozděleného zisku a navrhuje AS MFF UK schválit převod takto:

1. 4 765 498 Kč do Fondu rozvoje investičńıho majetku (FRIM)
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2. 4 000 000 Kč do Stipendijńıho fondu.

Následuje debata, jestli neodvedeńı celé částky do FRIMu nebude mı́t negativńı dopad na FRIM.
D. Lanková upozorňuje, že se jedná o extra peńıze, s kterými FRIM nepoč́ıtal, takže negativńı
dopad to na něj mı́t nemůže.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje převod nerozděleného zisku ve výši 8 765 498 Kč
takto

1. 4 765 498 Kč do Fondu rozvoje investičńıho majetku

2. 4 000 000 Kč do Stipendijńıho fondu.

Hlasováńı 18 - 0 - 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Delegát MFF UK do RVŠ

Z. Drozd oznamuje, že nedostal žádné návrhy na delegáta MFF UK do RVŠ, a proto se domluvil
s C. Bromem, který je ochoten na výše uvedenou pozici kandidovat s t́ım, že pokud se najde jiný
kandidát, tak abdikuje. C. Brom tuto informaci potvrzuje. Z. Drozd doplňuje, že pokud se najde
jiný zájemce, necht’ ho kontaktuje.

AS MFF UK bere výše uvedené na vědomı́ tichým souhlasem.

6. Návrh d́ılč́ı změny Pravidel podpory zájmové činnosti student̊u UK

Z. Drozd čte dopis předsedkyně legislativńı komise AS UK, dle kterého se mohou až do 31. 12.
dávat stanoviska. M. Vlach upozorňuje, že vzhledem k jednáńı 29. 12. by bylo vhodné doručit
stanoviska do tohoto data.

C. Brom se ptá, kolik má Spolek Matfyzák člen̊u a vyjadřuje obavu, aby nebyl zrušen pro nedo-
statečný počet člen̊u. M. Vlach kvituje, že pro podporu stač́ı, aby měl studentský spolek pouze 10
člen̊u. P. Korcsok doplňuje, že Spolek Matfyzák má v současnosti 24 člen̊u.

C. Brom se dále ptá, jestli je hodnot́ıćı komise fakultńı nebo rektorátńı. V př́ıpadě, že je rektorátńı,
bude tato komise schvalovat i fakultńı peńıze? M. Vlach odpov́ıdá, že tato komise rozhoduje o
udělováńı peněz pouze pro př́ımé žádosti.

Následuje diskuze, zda má fakulta vhodného kandidáta do této komise, navržen byl Peter Korcsok,
který má zkušenosti s praćı v AS UK i s fungováńım studentské organizace (náčelńık Spolku
Matfyzák). M. Vyšinka upozornil, že to by mohlo být vńımáno i negativně, jako střet zájmů.
Otázka byla odložena pro předsednictvo AS MFF UK.

AS MFF UK bere výše uvedené na vědomı́ tichým souhlasem.

7. Termı́ny př́ı̌st́ıch zasedáńı AS MFF UK

Po diskuzi byly domluveny následuj́ıćı termı́ny zasedáńı AS MFF UK: 7. 1., 4. 3. a 15. 4.

8. Doplněńı studijńı komise
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M. Pšenička navrhuje doplněńı Studijńı komise o P. Valtra.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje doplněńı Studijńı komise o P. Valtra.

Hlasováńı 19 - 0 - 0
Usneseńı bylo přijato.

9. Události 17. listopadu

Dı́ky absenci iniciátora se projednáńı tohoto bodu odložilo.

10. Různé

C. Brom v krátkosti informuje o vybraných bodech ze zasedáńı AS UK. Novela vysokoškolského
zákona má j́ıt do Legislativńı rady vlády. Dále oznamuje změnu ud́ıleńı RIV bod̊u za aplikovaný
výzkum, jehož následkem má UK přij́ıt (odhadem rektorátu) o zhruba 50 mil. Kč. Velkou část
náklad̊u by měla nést MFF UK, což mu přijde zvláštńı, nebot’ MFF UK v takové mı́̌re aplikovaný
výzkum neprodukuje. Bude dále zjǐst’ovat na rektorátu, jestli tento odhad neńı chybný.

Kvestorka prohlásila, že vedeńı fakult je za svoje VaVpI projekty odpovědné a rektorát v př́ıpadě
problémů fakultám pomáhat nebude.

ÚVT UK by měl zhotovit nový systém pro habilitaci. Z tohoto ústavu odešlo od ledna do ř́ıjna
tohoto roku 9 zaměstnanc̊u.

Rektorát uznal chybu, že zpracováńı NMgr. akreditaćı studijńıho programu Informatika trvalo
dlouho.

UK nemá ošetřeno, jak nakládat se zaměstnaneckými d́ıly (např́ıklad problém s vydáváńım knih,
které autor vytvořil v rámci svého pracovńıho poměru na UK, u komerčńıch nakladatelstv́ı).
Zároveň C. Brom uvád́ı, že na studentská d́ıla se vztahuj́ı jiné předpisy. J. Šejnoha připomı́ná
potenciálńı problém s diplomovými pracemi na informatice, které čerpaj́ı inspiraci z praxe.

R. Grill se ptá na hodnoceńı vědy a výzkumu, kdy se dle RIVu práce univerzity násob́ı poměrem
0.8, zat́ımco u AV ČR žádné takové kráceńı neexistuje. Děkan odpov́ıdá, že toto neńı úplně přesná
informace, nebot’ z RIV bod̊u plyne pouze část finanćı. Dále informuje o současně snaze o nové
hodnoceńı vědy a výzkumu.

Jednáńı bylo ukončeno ve 20:32.

Zapsal L. Adam.
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